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Sakliste

Utvals-

saknr

Innhald Arkiv-

saknr

U.Off.

PS 7/16 Godkjenning av møteinnkalling og saksliste

PS 8/16 Godkjenning av møtebok - Yrkesopplæringsnemnda 
04.02.2016

2016/1098

PS 9/16 Referatsaker (meldingar)

RS 2/16 Folkehelsa i Hordaland  2015 - ei kunnskapsoversikt 2015/976

PS 10/16 Praksisbrevordninga. Ny høyring om forslag til endring i 
forskrift til opplæringslova mv

2015/9256

PS 11/16 Ymse



PS 7/16 Godkjenning av møteinnkalling og saksliste

Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 05.04.2016 

Vedtak

Møteinnkalling og saksliste vart godkjent.

PS 8/16 Godkjenning av møtebok - Yrkesopplæringsnemnda 04.02.2016

Forslag til vedtak

Møtebok frå Yrkesopplæringsnemnda sitt møte 04.02.2016 vart tatt til orientering.

Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 05.04.2016 

Vedtak

Møteboka frå Yrkesopplæringsnemnda sitt møte 04.02.2016 vart tatt til orientering med følgjande 
merknad :

Vara for Anne Gine Hestetun,  Tor Andre Ljosland var ikkje kalla inn, kan kallast inn på kort varsel.
Lærlingerepr. vara Lisa Nord Hopland var nemnd med anna etternamn.

PS 9/16 Referatsaker (meldingar)

Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 05.04.2016 

Vedtak

Melding RS 1/16 vart teke til orientering.

RS 2/16 Folkehelsa i Hordaland  2015 - ei kunnskapsoversikt

PS 10/16 Praksisbrevordninga. Ny høyring om forslag til endring i forskrift til 
opplæringslova mv

Forslag til innstilling:

Fylkesutvalet vedtek høyringssvar om endringar i opplæringslova i tråd med saksframstillinga her.

Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 05.04.2016 

Roger Pilskog/Tom Knudsen sette fram følgjande forslag på vegne av NHO/LO:
Yrkesopplæringsnemnda er uenig i at praksisbrevordning skal etableres som et søkbart  tilbud. 

Det vises til at videregående skole og mange lærefag har en rekke utfordringer. En betydelig andel av 
utfordringen skyldes at mange elever ikke er tilstrekkelig kvalifisert fra grunnskolen til videregående 
opplæring. Dette kan ikke løses med å opprette nye søkbare tilbud i videregående skole, som både kan 
stigmatisere ungdom, og undergrave den ordinære opplæringen.

I høringen beskrives målgruppen som  "elever med svake skoleresultater fra ungdomsskolen som trolig 
vil ha problemer med videregående opplæring". Yrkesopplæringsnemnda er enig i at praksisbrevordning 
kan være en god mulighet for denne målgruppen.

Å tilrettelegge for slik opplæring vil kreve samhandling mellom ungdomsskoler og videregående skoler, 
og ikke minst det aktuelle arbeidslivet som skal bidra. Ungdom som ønsker eller motiveres til slik 
opplæring, vil ha dårlige karakterer, men kan likevel ha mange kvaliteter som egner seg for arbeidslivet.



Derfor må karriereveiledning på ungdomstrinnet gi særlig og tydelig informasjon om tilbudet, og 
inntaksmodellen må baseres på intervju, ikke poeng. 

For praksisbrev kandidater må det presiseres status for den enkelte, med hensyn til å være elev eller 
praksisbrevkandidat, og hva innvirkning dette har for generelle elevrettigheter og vilkår under opplæring i 
bedrift.

Yrkesopplæringsnemnda må også involveres i hvilke fag det skal opprettes tilbud, og videre utvikling av 
læreplaner, samt andre spørsmål knyttet til innføring av et tilbud.

Yrkesopplæringsnemnda mener også at erfaringene med en slik ordning må evalueres innenfor en 
ramme av tre til fem år.

Forøvrig er nemnda enige i fylkesrådmannens vurdering.

Røysting
Pilskog/Knudsen sitt forslag vart samrøystes vedteke

Tilråding frå Yrkesopplæringsnemnda:

Yrkesopplæringsnemnda støttar fylkesrådmannens innstilling med følgjande merknad:

Yrkesopplæringsnemnda er uenig i at praksisbrevordning skal etablerast som et søkbart  tilbod. 

Det vises til at videregående skole og mange lærefag har en rekke utfordringar. En betydelig andel av 
utfordringane skyldast at mange elever ikkje er tilstrekkelig kvalifisert frå grunnskolen til videregående 
opplæring. Dette kan ikkje løsast med å opprette nye søkbare tilbod i videregående skole, som både kan 
stigmatisere ungdom, og undergrave den ordinære opplæringa.

I høringen beskrives målgruppen som  "elever med svake skoleresultater fra ungdomsskolen som trolig 
vil ha problemer med videregående opplæring". Yrkesopplæringsnemnda er enig i at praksisbrevordning 
kan være en god mulighet for denne målgruppen.

Å tilrettelegge for slik opplæring vil krevje samhandling mellom ungdomsskoler og videregående skoler, 
og ikkje minst det aktuelle arbeidslivet som skal bidra. Ungdom som ønskjer eller motiverast til slik 
opplæring, vil ha dårlige karakterar, men kan likevel ha mange kvaliteter som egner seg for arbeidslivet.
Derfor må karriereveiledning på ungdomstrinnet gi særlig og tydelig informasjon om tilbodet, og 
inntaksmodellen må baserast på intervju, ikkje poeng. 

For praksisbrev kandidatar må det presiserast status for den enkelte, med hensyn til å være elev eller 
praksisbrevkandidat, og hva innvirkning dette har for generelle elevrettigheter og vilkår under opplæring i 
bedrift.

Yrkesopplæringsnemnda må også involverast i kva fag det skal opprettast tilbod, og vidare utvikling av 
læreplaner, samt andre spørsmål knytta til innføring av et tilbod.

Yrkesopplæringsnemnda mener også at erfaringane med en slik ordning må evaluerast  innanfor en 
ramme av tre til fem år.

PS 11/16 Ymse

Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 05.04.2016 

Vedtak

Til mai møte i YON er det ønskje om å få ein presentasjon av Folkehelseoversikta 2015, då spissa mot 
yrkesopplæringa.

Torbjørn Mjelstad informerer om årets søkartal, ein ser det vil også i år bli store utfordringar innan m.a. 
elektro, industriteknologi og IKT. Brev frå Opplæringskontoret for elektrofag vart delt ut, 
opplæringskontoret ber her fylkeskommunen om å redusere tal på Vg2 klassar i elektrofag.



Fagopplæringskontoret sender i desse dager oversikt til den enkelte skole over deira elevar som har søkt 
læreplass, vi ber skolen om å svare på om kor eleven har vore utplassert, om det er avtala læreplass, 
samt om eleven har nokon utfordringar. Skolen får også her namn på elevar som ikkje har registrert seg 
som søkjar.

Trond-Harald Alvær har ein gjennomgang på kva midlar som er brukt på dei ulike ordningane innan 
fagopplæringa i 2015. Dei ulike støtteordningane som er vedtatt for 2016 vart også presentert. 

YON vil i mai møte sjå på budsjett for 2017, kva område ønskjer YON å prioritere. Det er i denne 
forbindelse ønskelig at Stine Fjeldstad frå Aksjon lærebedrift kjem til møte og orienterer.

Tom Knudsen delte ut brev frå Byggmestrenes Servicekontor AS vedk. økning i sats for teoritrekk. Dette 
vil ein komme tilbake til då det er ein prosess i gang på denne saken.

Oversikt over godkjente lærebedrifter for perioden 01.02.2016 til 01.04.2016 vart delt ut.


